
 

Zápis KRJ 21.1.2021 
Přítomní: Petr Veselý - Wesa, Michal Čuban - Williák, Oldřich Vávra - Starosta, Pavel              
Šťastný - Kaktus, Jakub Grós - Jag, Jan Michna - Gonzáles, Marek Filák - Murph, Vít Fojtík -                  
Fox, Lucie Smolková - Luu, 
 
Omluveni: Eva Fišerová - Sopka, Aleš Cepek - Kšanďák, Lubomír Melichařík - Bam, Alice              
Čapounová 
 

 
  
Usnesení - online hlasování 
 
Nezaznamenáno. 

 

1. Úkoly z minula 
 
Jag - Pošle nezmigrované dokumenty GDrive - zbývají poslední dotační složky => Je třeba 
přesunout archiválie (staré zápisy atp.) SPLNĚNO 
Jag - Pošle Doodle na další KRJ SPLNĚNO 
Jag - Pošle tipy Kšanďákovi na online konference SPLNĚNO 
Jag - Znovu potvrdit funkci na CzechPoint SPLNĚNO 
Jag - Znovu založí nový web KRJ SPLNĚNO 
Alice - Znovu potvrdit funkci na CzechPoint SPLNĚNO 
Gonzáles - Potvrdit zapsání v rejstříku SPLNĚNO 
Gonzáles - Zjistí rozměry pro skříně do krajské klubovny SPLNĚNO => skříň se vleze, bude 
pokračovat s Kaktusem 
Kaktus - Poptá se na tyto skříně ODLOŽENO 
Luu - informační email, jak na vyúčtování. Mělo by to jít elektronicky dle komunikace z 
Ústředí. Luu Dneska večer chce poslat. SPLNĚNO 
Luu - předá přijaté účetnictví Alici - z důvodu nedodání všeho od účetního V ČEKÁNÍ 
 

2. Hospodaření z minulých let - Luu, Alice 
Pořád není od účetního zaúčtování. Luu zaurguje a dořeší. Všechno účetnictví je u Luu. 
Takže když se to pošle, je možné uzavřít. Otázka jestli se dá změnit závěrka i po revizi od 
Alice. Domluví se, v sobotu na to chce sednout. 
 

3. Stav hospodaření 2020 - Luu, Alice + navýšení - Jag 
Už jen provozní vyúčtování dotace a dneska přišla Ohitika, takže to se dopracuje. 
 



 
Luu urguje zaslání fyzické vyúčtování, @Okresáci urgovat (jedná se o požadavek MŠMT, 
bohužel je to tak): 

- KM kromě Lipníku ok 
- UH dvě střediska ok, zbytek ne 
- ZL, VS zatím ne 

 
Diskuze - datové schránky. Jak na kraji, tak pro střediska. Dá se to nějak jednoduše 
přehledově popsat, ať se ukáže jednoduchost? @Gonzales poskytne souhrn z Ústředí 
 
Dvě střediska vyúčtovala položky, které nemají jít do provozní, Luu poctivě kontrolovala. 
Stálo pak o notnou dobu vyúčtování celého provozu, není problém se obrátit na Luu. 
 

4. Velke akce + RK 2021 
Není zatím v plánu nic. Dotační vyhláška zatím z Ústředí neposlána, jakmile ji dostaneme, 
hned se vrhneme do Krajské. 
 

5. Rozpočet 2021 - Luu, Gonzáles 
 
Rozpočet je rozpracovaný, Luu pošle do mailu odkaz na online sheet, bude připomínkové 
období a následně schválíme online. Nejpozději do konce února. 
 

6. Zprávy z okresů Olda, Kšanďák, Williák, Murph 
 
Kroměříž - nepřítomno, nebyla ještě ani jedna online rada. Lipník vyměnil vedení. Bývalá 
hospodářka střediska požádala o revizi v Lipníku. Otázka je, jestli nezapojit krajskou revizní 
komisi. Holešov jede na bázi online schůzek, zatím bez úbytku v registraci. Ostatní střediska 
Kaktus neví. 
 
Uherské Hradiště - Všichni ve smutném útlumu. Online režim už nikoho moc nebaví. ORJ 
běží pravidelně, teď online. Registrace proběhly, několik málo výjimek (Kormoráni, Suchá 
Loz). Několik středisek jede online, někteří velmi dobře. Někteří se snaží alespoň držet 
kontakt s rádci. Plánovalo se hodně akcí, které šly v niveč (zdravoťák - pozn. lze obnovit 
kvalifikaci při doškolováku, ČK zrušen z obavy, že bychom to neudělali kvalitně, Setkání 
oddílových rad, Veverka se pokouší o překlopení do online, závody také zrušené, Rikitanův 
memoriál). Na jaře sbírají žádosti o dotace a o podporu. Ježek je v zastupitelstvu Bojkovic a 
podařilo se změnit dotační pravidla (per dítě), znamená to navýšení dotací a člověka to 
potěší.  Rozběhla se RK a udělala revizi Uh.Brodu. Betlémské světlo proběhlo na mnoha 
obcích. Skauti pomohli s tříkrálovou sbírkou. Vánoláš u Psohlavců proběhl online. 
 
Vsetín - Rožnov - klubovna pořád ve stejné fázi, čeká se na domluvu mezi dvěma stranama, 
čeká se na posudek. Online tři střediska jedou, to frčí dobře, dvě střediska trochu obtížnější 
a také komunikace alespoň s rádci. Betlémské světlo proběhlo s bonusem označení 



 
několika baráků, kde byly lampy a lidi si mohli připálit si při procházce. Rádcák by chtěli na 
Vsetíně, ale zatím uspáno, až se uvidí, jaká bude doba. Registrace předběžně - střediska se 
posunula o velký krok k online agendě a i ta, co se bránila, se přizpůsobila. 
 
Zlín - Skautské krizové centrum stále funguje, nic se nemění. Střediska využila prosincového 
okna volnosti a měla jednu schůzku. Alternativní vánoční - snažila se dostat děti ven. 
Betlémské světlo se roznášelo. Vizovice bezobslužné se slivovicou. Střediska se snaží 
fungovat online. Registrace probíhá. Pomalu se plánují tábory. Závody se ani nezačaly 
chystat, už není potřeba. ORJ se schází pravidelně online (1x za 2 měsíce). Na Zikmundově 
se maká, jednou tam snad bude plocha pro tábořiště a větší akce.  
 
Krajský kapitán - nic nemá, pokračuje se online. 
 

7. Krajské vzdělávání - Fox 
Plánovala se akce “Net” ohledně bezpečnosti na internetu. Mělo být na úrovni 
celorepublikové, ale plánuje se na úrovni okresu. Jag nabízí pomoc s platformou 
https://www.avast.com/cz/besafeonline/  
 
Jinak dále se pokračuje na tvorbě ČK, v únoru se bude vypisovat projekt. Bude potřeba 
podpora kraje pro SkautIS. Zprocesuje se návrh rozpočtu. Zatím představa - víkendový kurz 
s ohledem na výši dotace - 3 nebo 4 víkendy. S ohledem na situaci - ideálně na podzim, 
tendence je alespoň některé víkendy mít prezenčně, přinejhorším by se celý kurz  udělal 
online. Cílová skupina - minimální věk 20 let a výše a ideálně ze Zlínského kraje. Wesa 
doporučuje nekombinovat věkové zaměření. Tým - Fox (vůdce kurzu), Terka Zábojníková (1. 
zástupce), Neználek (Terčin manžel), Lvíček (2. zástupce + tajemník), Medvěd ze 
Štramberka, Kočičák z Brumova (hospodář), Apač ze Slavičína, Ela z Uherského Brodu, 
Helča z Olomouce, Kačka ze Zlína. 
Kurz má v plánu “vychovat si” své instruktory a vést je k zájmu o instruktorství a skautské 
vzdělávání. I z toho důvodu kurz počítá se zapojením externistů. Pořádání tohoto kurzu je 
komunikováno a konzultováno i s Ovčinem, který je jednou za čas informován o dalších 
postupech kurzu (přímo se zpravodajem VRJ pro vzdělávání Mukokim a Čajochem). 
 

8. Možné modely Okresy - Kraj - představení, rozprava - Jag 
 
KM - diskuze neproběhla, video distribuováno. Když se to nepovede, Holešov půjde do 
Olomouce. 
UH - diskuze proběhla, spíše zdrženlivý postup, spíše zachovat okresy, které fungují, ale 
nebyl moc ještě prostor pro hlubší diskuzi. 
VS - diskuze na ORJ, systém teď vyhovuje, proti změně okresů. Těch změn vlastně pro VS 
okres nebylo mnoho. Třeba přibrat jedno středisko by nemusel být problém. 
ZL - Mocně se probíralo na ORJ už po minulé KRJ. Orientační hlasování - ale bylo zahájeno 
až před dvěma dny. Obecně se to lidem moc nelíbí. Občas někdo se kloní k nějaké variantě, 
ale není tam většina. 

https://www.avast.com/cz/besafeonline/


 
 
Musí se vyřešit co nejdříve. Výzva střediskům, jestli se někdo nenajde? Do příští rady 
bychom rádi věděli. 
 
Pokračování vedení v kraji - dáme výzvu na kontinuitu? Zkusíme vykopnout v září po 
táborech. Rádi bychom kandidáty přizvali, k řízení kraje v roce 2022. 
 

9. Mediální monitoring + Mediální školení - Jag 
Když se něco napíše o skautech, ideálně okresy pošlou info. Olda má kontakt na mediální 
zpravodajku, která to umí, primárně zkusíme Klárku. Nadále Kaktus nabízí ex-kmenistku, 
která dělá v rozhlase. Jag osloví a zkusíme to. 
 

10. Web a seznam vyznamenání + Zadávání do SkautISu 
Na stránkách. Je potřeba opravit “i”. 
 
 

11. Registrace 
Registrace pro střediska končí 31.1.2021. Otevřela se diskuze, zda-li snižovat registrační 
poplatek. 
Diskuze ohledně výjimek. Budeme řešit operativně. Organizační nejasnost ohledně toho, 
zda-li má kraj schvalovat výjimky do 31.1.2021.  
 

12. Ostatní 
Poznámka - v JmK proběhne online kurz střediskového minima (https://vhod.junak-jmk.cz/) 
 
Byla vznesena poznámka, že Okresní rada Kroměříž neproběhla od mimořádného sněmu,           
Jag zkontaktuje Kšanďáka a případně upozorní na nesoulad s Organizačním řádem (130            
dní, dle odstavce 158 bodu a Organizačního řádu Junáka). Pozn. Po kontaktu s Kšanďákem              
vyjasněno, ORJ proběhla v listopadu 2020 online, byť s velmi malou účastí. 
 
Zapsal: Jakub Grós - Jag 
Zkontroloval: Jan Michna - Gonzáles 

https://vhod.junak-jmk.cz/

